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Zápis ze zasedání Akademického senátu FSpS 

konaného dne 20.5.2024 ve 14:00 hod. v místnosti D33/227 
 
Přítomni: 
 

 MUDr. Kateřina Kapounková, Ph.D.  

 doc. PaedDr. Emanuel Hurych, Ph.D.  

 Mgr. Martina Bernaciková, Ph.D  

 Mgr. Tereza Králová 

 Mgr. et Mgr. Bc. Jan Novák, Ph.D. 

 Mgr. Tomáš Vespalec, Ph.D. 

 Eileen Niederlová  

 Bc. Markéta Hůlková  

 Alexandr Paťava (online přes MS Teams) 
 
 
Hosté: 
 

 Proděkanka Ing. Zuzana Sajdlová, Ph.D. 

 Proděkan Mgr. Ivan Struhár, Ph.D. 
 

 
Přítomno 9 senátorek a senátorů. 
 
 
 
PROGRAM JEDNÁNÍ 
 

1. Schválení programu zasedání 
2. Projednání „Výroční zprávy o činnosti FSpS MU za rok 2023“ 
3. Jmenování členů Vědecké rady pro funkční období 2024 – 2028 
4. Různé 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ  
Předsedkyně AS FSpS MU Kateřina Kapounková přivítala přítomné senátorky, senátory 
a hosty a konstatovala, že AS FSpS MU se sešel v počtu 9, a je tedy usnášeníschopný. Také 
přítomné informovala o tom, že ze zasedání bude pořízen zvukový záznam. Zápisem ze 
zasedání byla pověřena Bc. Barbora Kopečková. 
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1. Schválení programu zasedání 
Předsedkyně senátu Kapounková seznámila přítomné s programem zasedání a nechala je 
hlasovat o jeho odsouhlasení. Hlasování proběhlo v počtu 9.  
 
Průběh hlasování a přijaté usnesení: 

Program byl jednohlasně odsouhlasen. 
 
2. Projednání „Výroční zprávy o činnosti FSpS MU za rok 2023“ 

 
Předsedkyně senátu Kapounková dále předala slovo proděkanu Struhárovi. Ten omluvil 
nepřítomnost děkana a uvedl, že jím byl pověřen ke stručnému představení výroční zprávy o 
činnosti FSpS MU za loňský rok. Před samotnou prezentací zprávy senátorům připomněl, že 
celá zpráva jim byla poskytnuta k prostudování již dříve.  
Stěžejní události roku 2023 jsou: 

- Nastavení procesů na několik let dopředu, 
- Vznikla tři nová oddělení, a to katedra EDUC, HEALTH a SPORT, 
- Na nových katedrách byli jmenováni vědecko-výzkumní lídři, každá katedra má svůj 

směr, 
- Došlo k nárůstu počtu přijatých studentů, 
- Vznikly nové studijní programy, které budou dokončeny v roce 2025, 
- Konal se International week, kterého se zúčastnily kooperující instituce, akademičtí 

pracovníci i studenti, 
- Rozkvět internacionalizace, 
- Summer school – účast z celého světa, bude se pořádat i letos, významně vzrostl počet 

přihlášek, 
- Oddělení celoživotního vzdělávání – zabezpečení vzdělávání pro absolventy i laickou 

veřejnost, nové kurzy, kterých se účastní noví zájemci, 
- Posílení činnosti nestátního zdravotnického zařízení, 
- Zlepšilo se vnitřní klima fakulty a její celospolečenské působení (fakultní káva, natáčení 

podcastů…), 
- Otevření sportovního areálu na Veslařské. 
 
Předsedkyně senátu následně vyzvala přítomné senátory, aby hlasovali o schválení výroční 
zprávy o činnosti FSpS MU za rok 2023. Hlasování proběhlo v počtu 9. 
 
 
 
 

Akademický senát Fakulty sportovních studií MU schvaluje program svého zasedání dne 
20.5.2024 následovně: 
 
 Pro: 9   Proti: 0   Zdržel se: 0 
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Průběh hlasování a přijaté usnesení: 

Výroční zpráva o činnosti FSpS MU za rok 2023 byl jednohlasně odsouhlasena. 
 

3. Jmenování členů Vědecké rady pro funkční období 2024 – 2028 
V zastoupení děkana představila návrh na jmenování nových členů Vědecké rady proděkanka 
Sajdlová. Podklady se jmény nových členů měli senátoři opět k dispozici.  Základní podmínkou 
pro sestavení Vědecké rady je, aby ji z jedné třetiny tvořili odborníci, kteří nemají žádný 
pracovně-právní vztah na Masarykově univerzitě. Předložený plán obsahoval deset takových 
odborníků a šestnáct odborníků působících na Masarykově univerzitě. Předsedou vědecké rady 
je děkan Fakulty sportovních studií. Jména všech odborníků byla přečtena. 
 
Diskuse: 
Senátorka Bernaciková: „Seznam je genderově nevyvážený, bylo by možné posílit ženskou část 
rady?“ 
Odpověď proděkanka Sajdlová: „Jedná se o děkany fakult, pokud je to muž, nedá se vhledem 
jeho pozici genderově vyvážit. V minulém období bylo žen ještě méně, teď přibyly další dvě.“  
Odpověď proděkan Struhár: „Děkan se díval na odbornost, ne na pohlaví. Vybral odborníky 
v oblasti physical excercises a sport sciences.“ 
 
Senátorka Bernaciková: „Proč nebyla navržena např. doc. Ph.Dr. Mgr. Marcela Janíková, 
Ph.D., která má k této funkci veškeré předpoklady? 
Odpověď proděkanka Sajdlová: „Protože má vyšší úvazek na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně. 
Senátorka Králová: „S množstvím žen v radě nemám problém, rozhodující je pro mě odbornost, 
spíše nesouhlasím s tím, že tady zazněl argument týkajícího se velikosti pracovního úvazku. Dr. 
Janíková není jediná, kdo ho má. V seznamu navržených členů jsou i jiní, kteří mají pracovní 
úvazky jinde.“ 
 
V návaznosti na podnět senátorky Bernacikové, zda se bude hlasovat o všech členech Vědecké 
rady naráz nebo o každém jednom z nich, nechala předsedkyně senátu Kapounková hlasovat o 
tom, kdo souhlasí s tím, aby se o každém členu Vědecké rady hlasovalo zvlášť.   
 
Průběh hlasování a přijaté usnesení: 

Většina hlasovala proti schválení členů Vědecké rady pro funkční období 2024 – 2028 po 
jednom. 
 

Akademický senát Fakulty sportovních studií MU schvaluje Výroční zprávu o činnosti FSpS 
MU za rok 2023 následovně: 
 
 Pro: 9   Proti: 0   Zdržel se: 0 

Akademický senát Fakulty sportovních studií MU schvaluje hlasování o volbě členů Vědecké 
rady pro funkční období 2024 – 2028 po jednom následovně: 
 
 Pro: 1   Proti: 3   Zdržel se: 5 
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V dalším kroku nechala předsedkyně senátu Kapounková hlasovat o tom, kdo souhlasí s tím, 
aby se o členech Vědecké rady hlasovalo naráz.   
 
Průběh hlasování a přijaté usnesení: 

Většina hlasovala pro schválení členů Vědecké rady pro funkční období 2024 – 2028 
naráz. 
 
Dále předsedkyně senátu Kapounková vyzvala přítomné senátorky a senátory, aby hlasovali o 
schválení jmenování děkanem navržených členů Vědecké rady pro funkční období 2024 – 
2028. Hlasování proběhlo tajně, jako skrutátoři byli ustanoveni senátor Vespalec a senátorka 
Králová. Jelikož byl senátor Paťava z důvodu pobytu na zahraniční stáži připojen on-line, 
musela se tajná volba uskutečnit prostřednictvím e-voleb. Všichni senátoři tedy hlasovali přes 
aplikaci v IS. Hlasy spočítala a výsledek hlasování následně sdělila senátorka Králová.  

 
Průběh hlasování a přijaté usnesení: 

Jmenování členů Vědecké rady pro funkční období 2024 – 2028 bylo většinově 
odsouhlaseno. 
 
4. Různé 
Senátorka Hůlková vznesla dotaz týkající se výukových kurzů. Od jejích spolužáků se k ní 
dostaly stížnosti týkající se problémů s přihlašováním na kurzy. Kurzy byly vypsány na 
poslední chvíli, studenti si proto nemohli naplánovat zkoušky a další aktivity. Dostali také 
rozdílné informace ohledně organizace kurzů. Nejednalo se ani o konkrétní kurz, ale o kurzy 
obecně. 
K problému se vyjádřil senátor Novák, který je jako zástupce vedoucího katedry tělesné 
výchovy a společenských věd za organizaci kurzů spoluzodpovědný. Doporučil, aby se studenti 
obrátili na garanty kurzů. Dle vyjádření senátorky Hůlkové to udělali, ale nedostali uspokojivou 
odpověď. Bylo dohodnuto, že senátorky studentské komory sesbírají veškerá obdržená 
vyjádření k této problematice a zašlou je senátoru Novákovi. Na příštím zasedání senátu bude 
tato problematika znovu projednaná.  
 
Předsedkyně senátu Kapounková také připomněla požadavek na novelizaci jednacího řádu AS 
FSpS MU. Senátor Novák přislíbil, že na změnách začne pracovat pravděpodobně v srpnu.  
 

Akademický senát Fakulty sportovních studií MU schvaluje hlasování o volbě členů Vědecké 
rady pro funkční období 2024 – 2028 naráz následovně: 
 
 Pro: 5   Proti: 1   Zdržel se: 3 

Akademický senát Fakulty sportovních studií MU dává děkanovi fakulty souhlas ke 
jmenování členů Vědecké rady pro funkční období 2024 – 2028 prostřednictvím e-voleb 
následovně: 
 
 Pro: 8   Proti: 1   Zdržel se: 0 
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Bylo dohodnuto, že příští zasedání AS FSpS MU bude z důvodu obhajob posunuto na 07:30, 
datum 10.6.2024 platí. Jedním z bodů jednání bude schválení přijímacího řízení pro rok 2025. 
 
Diskuse:  
Senátorka Bernaciková: „Dozvěděla jsem se o redukci kurzů, kde si k tomu můžu přečíst 
podrobnější informace? Respektive dostanu se k zápisům z programových rad?“  
Předsedkyně senátu Kapounková: „Redukce kurzů již proběhla, zúčastnila jsem se programové 
rady oboru OKT, kde se záležitost projednávala. V tomto případě se jednalo o redukci počtu 
dnů.“ 
Senátor Vespalec: „Parciální informace zazněla na dnešním kolegiu, bude to v zápisu. 
Případně se zkusit obrátit na proděkana Reguliho.“  
Proděkanka Sajdlová: „Důvod redukce kurzů je ekonomický, snažíme se přiblížit počtu dnů, 
které mají na kurzy vyčleněné sportovní fakulty v Praze a Olomouci.“ 
Předsedkyně senátu Kapounková slíbila, že se pokusí zajistit zpřístupnění zápisů z oborových 
rad všem senátorům. Na dalším akademickém senátu bude také předložena analýza 
s vysvětlením výše uvedených změn v kurzech. O prezentaci bude požádán doc. Reguli.  
 
Zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se 
o doslovný přepis. V zápisu jsou uváděna jména bez titulů. 
 
 
 
 
 
Zapsala: Bc. Barbora Kopečková   Schválila: MUDr. Kateřina Kapounková, Ph.D. 
 
V Brně dne 20.5.2024 
 
  


